I. Put modals appropriately. 

1. According to the manager’s order you ______________ wear jeans in the office.
2. I wanted to discuss a very important problem with John but he ____________ talk to me because he didn’t have much time. 

3. Sharks __________ swim all the time not to sink.

4. I ___________ borrow 10 pounds from Nick because I left my purse at home.
5. She was very busy last week. She _____________ even find the time to watch the news on TV.

6. The guide told us that we ____________ drink the river water unboiled. 
7. My brother says that he ______________ the car tomorrow: he will go on foot.
8. You ___________ cover your head if you’re an Indonesian woman.
9. You are so intelligent. How many languages __________ you speak?
10. There is a box at the entrance to the reception and you _____________ put money into it. But don’t worry, it (11) _______________ be a lot of money.

12. You ____________ go to the ceremony because it is only for close family.

13. I ___________ come to the dinner party tomorrow, because my boss says I (14) _______________ work late.
15. You _______________ accept the lift from a person if you don’t know him.

16. You ______________ wear jeans at our school. We (17) _______________ wear school uniform.

18. I think we ______________ invite Tom and Julie – they’re good friends. 

19. He ___________ be kind to the child. He is very rude to him.
II. Translate.

1. Современный человек должен много читать и быть образованным, чтобы понимать развитие нашего общества (society). 2. В наше время мы не можем обойтись без электричества. 3. Если вы не изучите инструкцию тщательно, вы можете сломать машину. 4. Он был не прав. Ему пришлось согласиться с нами, хотя ему это не понравилось. 5. Нет необходимости повторять одно и то же. Я просто не могу сделать то, что вы хотите. 6. Мне приходится выезжать самым ранним поездом, иначе я могу опоздать на первый урок. 7. Поскольку вы здесь, можно мне задать вам несколько вопросов? 8. В такую солнечную погоду мы не можем обойтись без солнечных очков. 9. Вы можете помочь мне с вещами? 10. Здесь курить нельзя. Это небезопасно! 11. Неужели вы не видите, что ей нужно работать?
